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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая
соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или
цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на
экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в
полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде
сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца.
Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться
вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с
развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и
сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем
баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Уста но ви те со от вет ствие между ре пли ка ми-сти му ла ми и от вет ны ми ре пли ка ми. Вы бе ри те
один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

РЕ ПЛИ КИ-СТИ МУ ЛЫ  ОТ ВЕТ НЫЕ РЕ ПЛИ КИ

1  — I must be off now.
2  — It's good tọ see you again.
3  — It seems a longtime since I saw you last.
4  — I'm crazy about football.

 

A  — Yes, time flies.
B  — See you soon then.
C  — Me too.
D  — Delighted to see you too.
E  — I'll see.

1) 1B2C3E4A 2) 1E2B3A4C 3) 1C2D3A4E 4) 1B2D3A4C

2. Вы бе ри те ре пли ку-сти мул, под хо дя щую по смыс лу к пред ло жен ной от вет ной ре пли ке.
 

So have I.
1) I think she is mistaken. 2) I quite agree with them. 3) I've done my best to help him.

4) I haven't said a word.
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Three years ago a bolt of lightning almost (1) ... Lyn Miller's house with her two children inside.
"There was a huge rainstorm," she says, recalling the terrifying experience. "My brother and I were
outside desperately working to stop floodwater from coming in the house. Suddenly I (2) ... to the
ground by an enormous bang. When I (3) ... myself up, the roof and the entire upper storey of the
house (4) ... . The door (5) ... by rubble (бу лыж ник), but we forced our way in and found the children,
thankfully unharmed. Later I was told that to be struck by lightning is a chance in a million." In fact, it is
calculated at one chance in 600,000. And if you (6) ... lightning, you'll be glad to know that a company
in America (7) ... a hand-held lightning detector which can detect lightning up to 70 kms away.

3. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(1).

1) had destroyed 2) destroys 3) destroyed 4) was destroyed

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(2).

1) had thrown 2) was thrown 3) threw 4) have been thrown

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(6).

1) had been feared 2) will fear 3) was feared 4) fear

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск
(7).

1) has been manufactured 2) were being manufactured 3) had manufactured
4) has manufactured

1. Django
Coming second in the free running world championships has landed me roles in music videos, but it

doesn't bring in quite enough to get by, so I'm a bike courier. That isn't ideal, but it won't make me quit,
and I try to stop it getting me down. I'm always looking out for new opportunities. For instance, I'm
currently working on a deal with a potential sponsor  — a sportswear company called Free Spirit. That's
me! I don't run on a track, I go wherever I want. I don't let any obstacles or worries about danger hold
me back. Not when I'm running, nor any other time! There are too many distractions when you play
sports in groups. Alone, you can concentrate on each movement, completely in tune your body and your
surroundings.

2. Monica
There's still this stereotype of relaxed, supercool surfer. If only it were true! You can't be relaxed if

you want to succeed, and for me, second place is as bad as last place. If I see someone doing a new trick
it obsesses me. I study all their moves and work out how to copy them. I don't care how many times I
fall off the board or how many bruises I get as long as I can do it perfectly in the end. It can be a lonely
sport. If you're getting up at dawn every day to catch the best waves, then you don't want to go out much
in the evenings. But I figure, I'm young, and all that can wait  — I just want a few more trophies first!

3. Mario
My parents were initially against my taking up wheelchair rugby because it's often perceived to be

dangerous. Some people even call it 'murderball'! So far I've managed to avoid any crashes on the court
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myself, although I've had a few near misses. I reckon if you're speedy enough you can avoid most
collisions! Anyway, luckily, I managed to persuade my parents to change their minds and so I wasn't
forced to give it up. Now I regularly hear them cheering in the stands  — they nearly deafen me each
time I scorel Wheelchair rugby's so exciting it's becoming increasingly popular with spectators, which is
great because that may mean more funding. Sadly, the modified chairs don't come cheap! It'd be a shame
if that put anyone off the sport.

4. Gabriella
When I tell people what I do they often laugh, which drives me mad. If I hadn't trained really hard, I

wouldn't be where I am today. Looks aren't enough; you've got to have talent, determination and
strength. And I mean that in both ways. I work out a lot, often to the point of being completely worn out.
As part of an acrobatic routine I sometimes have to carry other girls on my shoulders, and they're not as
skinny as they look on TV You also need inner strength. Cheerleading is largely an amateur sport, so you
don't get paid, but that doesn't stop it from being very competitive. I have seen instances of bullying
among team mates, which is just terrible. I wish it wasn't an issue; I want to feel proud of my sport.

7. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

Which person mentions a negative opinion of the way some sportspeople behave?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

8. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

Which person mentions having hurt themselves while doing their sport?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

9. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

Which person mentions having some enthusiastic supporters?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

10. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во -
прос.
 

Which person mentions not being taken seriously by others?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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Tweetie de Leon-Gonzalez (1) ... into the competitive world of modelling at the age of 14.
Advertisers (2) ... notice, but she was not easily (3) ... from getting her education. She accepted
modelling projects but made (4) ... these were only at weekends. With a discipline that would make any
parent proud, this hard-working student (5) ... high school and then (6) ... a university degree in
philosophy. After graduating, Tweetie went job-hunting, but modelling projects continued to come her
way, until her days were ail (7) ... up. It was only after (8) ... a competition that she decided to (9) ... up
modelling as a profession. Yet at the height of her popularity, she turned her back on the glamour of the
fashion world because she was finding modelling less and less (10) ... . She said it was beginning to feel
more like work than enjoyment.

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про -
пуск (1).

1) threw 2) started 3) broke 4) launched

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про -
пуск (2).

1) took 2) got 3) made 4) saw

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про -
пуск (10).

1) rewarding 2) boring 3) tired 4) interested

Audio books are recordings of books read aloud. In recent years, their sales have (1) ... rapidly, with
many more books becoming available through streaming services. In fact, many titles often appear
online at the same time as the printed books are published. There are various reasons for their (2) ...
popularity. Firstly, it is possible to listen to an audio book while relaxing or doing household tasks like
washing and cleaning, when travelling to school or work, and doing exercise or sport while you are on
your (3) .... Many people, of course, would like to read more, but simply do not have enough time; here,
too, audio books can (4) ... a huge difference. Whenever somebody has a few moments to (5) ..., they
can switch on their relevant device and settle down to listen to the next chapter of their favourite book.

14. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (1)?
1) raised 2) driven 3) added 4) risen 5) reached

15. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (2)?
1) improving 2) growing 3) deepening 4) raising 5) going

16. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (3)?
1) single 2) lonely 3) private 4) alone 5) own

17. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (4)?
1) do 2) lead 3) cause 4) make 5) get

18. Какое слово (сло во со че та ние) про пу ще но на по зи ции (5)?
1) spare 2) keep 3) save 4) hold 5) waste
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19. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

I signed the contract the (на днях) day.

20. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

Her house is right on the edge of a big lake, so we’ll be able to go for swimming every day, as often
as we want  — as long as the weather is good, of course. The other great thing about the place is so that
the neighbours have a speedboat and water-skiing equipment.

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

I didn’t want to see (ни один) of the two films that were on at the local cinema.

22. Про чи тай те пред ло же ния. За пол ни те про пус ки ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу
сразу для двух пред ло же ний. За пи ши те слово в блан ке от ве тов толь ко ОДИН раз.
 

Appreciate and ... use of any support offered, and don’t be afraid to ask for help when in need.
People say that if you ... a wish at the top of the hill, it always comes true.

We have been trying to organise a hobbies and crafts fair (яр мар ка) in my school for the last two
weeks. The number of interesting activities is (1) ... but so many students are just too (2) ... to the needs
of others. It makes me wonder if all teens are always so difficult to deal with. One problem
concerns (3) ... as we need a number of volunteers to help us arrange the (4) ... in such a way that won’t
make anyone feel left out. Some students have been making good progress in setting up a number of
detached displays which give an excellent view of the variety of activities on offer.

23. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (1).
 

GENEROUS, DIFFERENT, EXHIBIT, IMPRESS

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (2).
 

GENEROUS, DIFFERENT, EXHIBIT, IMPRESS
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25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (3).
 

GENEROUS, DIFFERENT, EXHIBIT, IMPRESS

26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за -
пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое
слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме -
нить. За пол ни те про пуск (4).
 

GENEROUS, DIFFERENT, EXHIBIT, IMPRESS

1.  Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin Doe
2.  is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up, the
3.  electricity in his neighbourhood didn’t always have work, so the lights only used
4.  to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things worked
5.  and he used to get such excited about making things. While he was hanging out with
6.  his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful things
7.  from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At 13,
8.  he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
9.  a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
10.  because he believes that when you focus on something, you can to do anything.
27. Про чи тай те текст. Из стро ки 1 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

28. Про чи тай те текст. Из стро ки 2 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

29. Про чи тай те текст. Из стро ки 3 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

30. Про чи тай те текст. Из стро ки 4 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

31. Про чи тай те текст. Из стро ки 5 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки 6 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки 7 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки 8 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

35. Про чи тай те текст. Из стро ки 9 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки 10 вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.
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1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
37. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс -

лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

38. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

39. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

40. Про чи тай те пред ло же ние (6). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко ОДНИМ сло вом,
под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.


